

ANDREW YAO, SBS, JP

Andrew Yao is the Chairman of Hong Kong Shanghai Alliance Holdings Limited (Hong Kong stock code:1001). He graduated from the University of California, Berkeley and the Harvard Graduate School of Business.

Mr. Yao is currently a Member of the Legislative Council representing the Commercial (Second) Functional Constituency, the Hong Kong Deputy to the 14th National People's Congress of People's Republic of China (having also served as a Hong Kong Deputy to the 12th and 13th National People's Congress of People's Republic of China).

He also is the External Director to China COSCO Shipping Corporation Limited and Independent Non-executive Director to China Railway Signal & Communication Corporation Limited. He is pointed as Non-official Director of San Tin Technopole Company Limited, Non-official member of Committee on AI+ and Industry Development Strategy.

Mr. Yao serves as Chairman of Federation of Hong Kong-Shanghai Associations, Vice Chairman of the Chinese General Chamber of Commerce Hong Kong, Honorary Founding Chairman of Shanghai Hong Kong Association, Founding & Honorary Chairman of Hong Kong – Shanghai Youth Exchange Promotion Association, Vice Chairman of Shanghai Overseas Friendship Association, Chairman of Council of Hong Kong Lingnan University, Board Member of Shanghai Fudan University and YK Pao School, Founder of Young Presidents Organization Shanghai Chapter.

Mr. Yao was awarded "Young Industrialist Awards of Hong Kong" in 2004 and was awarded Justice of Peace by HKSAR in 2008. In 2010 and 2011, was awarded "Annual Contribution Award of Shanghai Youth Federation". In 2016, the HKSAR Government awarded him the Bronze Bauhinia Star (BBS) for his contribution to the promotion of youth development in Hong Kong. In 2026, the HKSAR Government awarded him the Silver Bauhinia Star (SBS) for his contribution in public service, especially to higher education and youth development. He has also shared his insights on working in China through two books: "Growing up with Endurance and Diligence" in 2012 and "Ironman" in 2016.

姚祖輝 銀紫荊星章 太平紳士

現為滬港聯合控股有限公司（香港聯交所股票代號：1001）主席。畢業於加州大學柏克萊大學及哈佛大學商學研究院。姚先生現為立法會議員（代表商界（第二）功能界別）、中華人民共和國第十四屆全國人民代表大會香港代表（亦曾擔任第十二屆及十三屆全國人民代表大會香港代表）。彼亦擔任中國遠洋海運集團有限公司之外部董事、中國鐵路通信信號股份有限公司之獨立非執行董事、新田科技城有限公司之非官方董事，AI+與產業發展策略委員會之非官方委員。

姚先生現任公職：滬港社團總會主席、香港中華總商會副會長、上海香港聯會創會榮譽會長、滬港青年會創會會長、上海海外聯誼會副會長、香港嶺南大學校董會主席、上海復旦大學校董、上海包玉剛學校理事、國際青年總裁協會上海分會創辦人。

2004 年榮獲「2004 年香港青年工業家獎」，2008 年被香港特區政府授予「太平紳士」，肯定其對社會的承擔和貢獻。2010 及 2011 年度分別獲頒「上海市青年聯合會年度貢獻大獎」。2016 年被香港特區政府頒授「銅紫荊星章」，肯定其推動香港青年發展的貢獻。2026 年被香港特區政府頒授「銀紫荊星章」，肯定其公共服務，特別是高等教育與青年發展工作。2008 年，出版書籍《煉造滲透力》。2016 年，出版書籍《百煉成鋼 Ironman 啟動戰鬥心的法則》。